

Referat bestyrelsesmøde

Dato:	8. januar 2024
Tid:	09.00 - 16.00
Sted:	Skansevej 90b, 9400 Nørresundby
Indkaldte:	Peter, Lotte, Kathja, Julie, Lars, Henrik, Per, Ellen, Nanna, Morten, Mona, Julie, Pia, Else, Thomas, Peter (PLS) og Helle (referent)
Afbud:	Pia kommer senere, Morten og Hanne – syge, Peter (PLS) – praktik. Henrik gik omkring 14.45.
Dirigent/er:	Lars
Referent:	Helle
Praktisk ansvarlige:	Ellen og Julie, første praktisk ansvarlig finder sang til at starte mødet med.

Dagsorden:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/beslutning

- 2.1. Evaluering af julearrangement
- 2.2. Seniorsektion
- 2.3. Brug af nu nedlagt gavekasse
- 2.4. 1. maj – nedsættelse af arbejdsgruppe
- 2.5. Kongresforberedelsesmøder
- 2.6. Ansøgning plejefamilieudvalg
- 2.7. Ny arbejdsskadelov
- 2.8. Task-force – arbejdsgruppe
- 2.9. Orientering fra arbejdsgrupper - Minikonference v/Lotte - Fagligt samarbejde med kreds Bornholm v/Peter
- 2.10. Medlemsundersøgelse – hvad bruger en socialpædagog sin tid på?
- 2.11. Medlemsudvikling
- 2.12. Medlemspanel (fast punkt)

3. Nyt fra HB

4. Sager til orientering

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

6. KB's synlighed

7. Evt.

Behandling og Referat:

1. Lukket møde

2. Sager til behandling/afslutning

2.1. Evaluering af julearrangement v. Peter

Vi havde ca. 500 gæster med i Aalborg ZOO til julearrangementet, i et dejligt vintervejr. Vi evaluerer på dagens forløb, den er evalueret i Seniorsektionen.

Behandling/afslutning:

Godt arrangement, som igen var velbesøgt og logistisk velfungerende.

Oplevelse som deltager, at det gik smooth, god plads og ingen trængsel.

2.2. Seniorsektion v/ Peter

På et møde i Seniorsektionen blev fremtiden for sektionen drøftet. Vi har aftalt et nyt møde i sektionen d. 4.1.24, så der vil komme et konkret forslag om hvordan vi fremadrettet skal tilrettelægge seniorarbejdet til Kredsbestyrelsesmødet.

Behandling/afslutning:

Peter forklarede baggrunden for indstillingen, at sektionen har brugt meget tid og kræfter på arrangementer og rigtig mange har alligevel måttet aflyses.

Det er ikke længere et krav fra SLC om at vi har en seniorsektion. Dette er op til kredsbestyrelserne.

Vigtigt at fx juleturen fastholdes ellers vil det skuffe mange medlemmer.

Giver god mening, at vi måske kan få et samarbejde med Faglige Seniorers sektioner, så vi måske når bredere ud i regionen.

Vi kommer til at spare både tid og ressourcer, dette kigges nærmere på efter deres generalforsamling.

Bestyrelsen indstiller, at sektionen nedlægges sig.

2.3. Brug af nu nedlagt gavekasse

v. Peter

På sidste KB-møde inden generalforsamling besluttede vi, at nedlægge gavekassen for ansatte og valgte i Kredsen. Det betyder, at kredsbestyrelsen skal beslutte hvad der andel af pengene skal bruges på (KB's andel 6.729,79 kr.)

Behandling/beslutning:

Der kom flere forslag på bordet, men beslutningen er, at forberedelsesgruppen til næste KB-møde kommer med et bud på, hvordan vi kan bruge penge i forbindelse med et sommer KB-møde.

2.4. 1. maj – nedsættelse af arbejdsgruppe

v. Peter

Vi drøfter hvilke aktiviteter vi skal have som kreds og nedsætter en arbejdsgruppe.

Behandling/beslutning:

Spændende om vi kommer til at stå og fejrer en OK eller står midt i en konflikt. Morgenarrangementet er en god tradition. Ønske om lidt flere fællessange og at der lægges pres på FH for tider og steder i god tid.

Henrik, Lars, Thor og Lotte udgør arbejdsgruppen.

Helle indkalder arbejdsgruppen.

2.5. Kongresforberedelsesmøder

v. Peter

Frem til kongressen skal vi lokalt planlægge kongresforberedelsesmøder. Der er planlagt et fælles kongresdelegationsmøde den 14. maj.

Vi drøfter om der er øvrige aktiviteter vi skal planlægge lokalt i kredsen for kongresdelegerede.

Behandling/beslutning:

Peter orienterede om de foreslåede ændringer fra HB, referatet er endnu ikke frigivet, derfor er det ikke med som bilag.

Dette udløste en længere debat om de forskellige områder.

Beslutning er, at vi inden den 14. maj afholder et ½-dags kongresdelegationsmøde (frikøb heldags), hvor vi klæder delegationen på.

Der afsættes yderligere midler under budgetrevision til kongresdelegationsmøder.

2.6. Ansøgning plejefamilieudvalg v/Lotte

Ansøgning til Kredsbestyrelsen.

Plejefamilieudvalget søger hermed om økonomi til afholdelse af Nytårsbrunch for Plejefamilier. I 2023 afholdte vi for første gang Nytårs Brunch for Plejefamilier i Nordjylland - det var en kæmpe succes – det vil vi gerne gentage, da der deltog ca. 40 plejefamilier. Mødet eller arrangementet var uden dagsorden, og der var mulighed for at stille spørgsmål til konsulenten og vi oplevede at der blev skabt kontakter og muligheder for networking.

Vi søger om penge til en gentagelse af succesen fra 2023 til afholdelse i jan. 2024

Prisen for 30 deltager, hvis mødet afholdes på Skansevej, og med levering af Brunch fra Tamu vil være ca. 6.000kr.

Denne ansøgning skal ses i lyset af, at Plejefamilie udvalget ikke har økonomi til afholdelse af andet end Plejefamiliernes dag den 1 sept.

På vegne af Plejefamilieudvalget

Behandling/beslutning:

Lotte fremlagde udvalgets ønsker og baggrund for ansøgningen.

Forslaget blev bakket op af bestyrelsen og er godkendt bl.a. på baggrund af muligheden i fastholdelse af medlemmer og god anledning til at få nye. Plejefamilier har meget alene arbejde og har ingen naturlig tilknytning til os fx gennem en TR.

Godkendt.

2.7. Ny arbejdsskadelov v. Lotte

Der er vedtaget en ny arbejdsskadelov, som gør den lettere at få erstatning

hvis man har været udsat for vold på arbejdspladsen. Det er et område vi længe har ventet på skulle revideres, da socialpædagoger havde urimelige vilkår, når de var udsat for vold, og skulle have det anerkendt.

Vi gennemgår ændringerne.

Behandling/beslutning:

Lotte forklarede kort de ændringer som er i den ny arbejdsskadelov.

Link til artikel fra Socialpædagogen som giver en bedre forklaring en den rene lovtekst, finder I her: [Lettene at få erstatning efter vold på jobbet \(sl.dk\)](#)

2.8. Task-force – arbejdsgruppe v. arbejdsgruppe

Gruppen har møde d. 4.1.2024, så der vil være opsamling på de indstillinger arbejdsgruppen kommer frem til.

Gruppens møde er udsat til den 10. januar pga. Pers dødsfald, punktet udsættes derfor til næste møde.

2.9. Orientering fra arbejdsgrupper - Minikonference v/Lotte - Fagligt samarbejde med kreds Bornholm v/Peter

Behandling/beslutning:

Arbejdsgruppen vedr. minikonferencen har haft et møde og er kommet godt i gang. Der arbejdes med synlighed på faget og målgruppen i både et ansat og borger perspektiv. Håbet er, at første møde kan afholdes i maj-juni. Der udarbejdes drejebog som skal kunne bruges i andre kommuner m.m.

Arbejdsgruppen for Fagligt samarbejde med Bornholm holder møde tirsdag og næste fokusgruppeinterviews er i uge 4. Henrik (journalist) arbejder på at samle udsagn til noget brugbart materiale til fx byråd m.m. for at få den politiske vinkel med.

2.10. Medlemsundersøgelse – hvad bruger en socialpædagog sin tid på?

Vi har fået resultaterne fra medlemsundersøgelse vedr. hvordan medlemmerne bruger deres tid på arbejdspladsen, deres oplevelse af det kvalitative i deres arbejde, samt aktuelle oplysninger om deltid/fuldtid.

Undersøgelsen præsenteres for Kredsbestyrelsen, som har en 1. behandling i forhold til eventuelle aktiviteter man kan sætte i forlængelse af

undersøgelsen.

Behandling/beslutning:

Peter gennemgik resultaterne for kreds Nordjylland.

Den viser bl.a. at medlemmerne prioriterer at bruges deres tid på de opgaver, de er ansat til.

Der er brug for at se tallene bare opdelt på fx boformer contra dagtilbud.

God debat om de forskellige vinkler som belyser tallene.

Hvad er nu målet med at bruge tallene? Og hvad kan vi få opmærksomhed omkring? Tallene skal have en borgervinkel for at det vinder gehør i fx pressen.

Bemærkninger bruges nu til at få lavet en kommunikationsplan i samarbejde med Henrik (Journalist).

2.11. Medlemsudvikling
v. Julie

Vi har en del data om hvordan det er gået med medlemsudviklingen, som viser hvilke udfordringer vi står overfor.

Da medlemsorganisering er centralt i Socialpædagogerne, er det vigtigt at vi relaterer organisering i forhold til alle de aktiviteter vi har, så som en del af dette punkt, vil vi bevæge os grundigt ned i de enkelte arbejdsområder, hvor organisering skal have et betydeligt fokus.

Krebsbestyrelsen drøfter hvordan vi fremadrettet kan tilrettelægge aktiviteter, ændre praksis, eller andet som vil give god mening i forhold til emnet.

Behandling/beslutning:

Julie gennemgik slides som også blev brugt på FTR-møder i start december.

Slides vedhæftes referatet.

God dialog om de forskellige grafer m.m. Vi har mulighed på nogle områder at hverve flere medlemmer. Dette bliver en naturlig del af arbejdet for arbejdsgruppen omkring synlighed. Vi skal have fortalt vores vision og drømme for fagforeningen – herunder bl.a. Faglighed forandre liv.

2.12. Medlemspanel (fast punkt)
v. Peter

Der vil være en orientering om ny undersøgelse, samt evt. nyt fra tidligere undersøgelser.

KB drøfter og beslutter evt. yderligere emner og handlinger i forhold til medlemsundersøgelser.

Behandling/beslutning:

Intet

3. Nyt fra HB

Udover punktet omkring struktur som Peter har orienteret om, så blev der også behandlet:

- Budget 2024
- Studieindsats – arbejder vi allerede med
- Kongrestema
- Konfliktvejledning
- Whistleblowerordning

4. Sager til orientering

Herunder orientering fra diverse centrale udvalg.

Vi er i fuld gang med et medlemsarrangement i samarbejde med Aalborg Teater.

Opfølgning/afklaring på 3-partsforhandlinger omkring mellemliderne på det regionale område, som ikke er på lederoverenskomst. Der er også inkluderet i lønstigningen. Det er FH's opgave at styre hvordan de udmøntes og at arbejdspladserne dermed tilføres penge.

Venter spændt på effekten af Barnets Lov.

5. Forberedelse af næste mødes dagsorden

Bemærkning:

Bestyrelsen skal udpege en repræsentant til planlægning af næste mødes dagsorden sammen med kredskontoret.

Dato og tid er reserveret til den 26. januar kl. 11 – 12. Helle har indkaldt Lars, Per og Peter, for at vi udover at lave dagsorden også snakker sammen om, hvilke møder vi med fordel kan flytte ud af kredskontoret og hvorhen i regionen.

Pia indkaldes i stedet for Per.

6. KB's synlighed

Bestyrelsen samler op på mødets emner som vil være informative, nærværende og interessante for medlemmerne at kunne læse om på hjemmesiden, Facebook og Indsigt.

Indstilling:

Emne/r vælges og hvem som laver oplæg.

Emnerne er Ny arbejdsskadelov, organisering og vigtigheden af denne, nævne/mindes bestyrelsesmedlem (uden navn).

7. Evt.

Intet.